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Věc:Průvodní dopis k Petici za zachování knihovny Cibulka, Praha 5-Košíře 

 
          
        Vážený pane starosto, 
 
obracím se na vás nejen jménem svým,ale především jménem všech občanů,kteří svým 
podpisem podpořili Petici za zachování knihovny Cibulka v Praze 5-Košířích a kteří výslovně 
nesouhlasí s jejím zrušením.Knihovna má být ke dni 1.3.2012 z rozhodnutí Městské knihovny 
Praha z finančních důvodů uzavřena. 
 
        Věřím,že jakožto člověk vzdělaný a sečtělý jistě chápete,jak nás to všechny pobouřilo a 
rozlítilo,neboť služeb knihovny,která přetrvala na uvedené adrese téměř šest desetiletí,hojně 
využíváme nejenom,co se půjčování knih týče,ale rovněž také jako jakéhosi poutního místa 
pro čtenáře prahnoucího po knize a všemu,co k tomu patří,jak je zmíněno v petici. 
 
        Jak je patrno,nechceme se s tímto,pro nás nesmyslným a unáhleným rozhodnutím 
smířit,a proto jsme během devíti dnů nashromáždili 795 podpisů(úžasné číslo),což samo o 
sobě  svědčí o našem jednoznačném postoji v této záležitosti.Měl byste vidět,jak všechny 
možné věkové kategorie, převážně občanů Košíř,přicházely na různá místa,kde se nacházely 
podpisové archy a nadšeně  svým podpisem chtěly podpořit dobrou věc.I stařečkové a 
stařenky o holích nelenili a vydali se pěšky,aby se připojili.A šířili v dobrém zprávu o 
existenci petice a její podpoře!Mezi podepsanými jsou i známé umělecké osobnosti,které 
v naší čtvrti žijí. 
 
        Podařilo se mi zjistit,že jednou z pěti zrušených poboček má být i knihovna Na 
Chmelnici na Praze 3.Proti jejímu zrušení se postavilo samo zastupitelstvo této městské části 
a začalo podnikat příslušné kroky k jejímu zachování,což považuji za chvályhodné a vypovídá 
to o tom,že tamní zastupitelé zastávají v tomto případě stejný názor jako my a snaží se najít 
vhodné řešení,které umožní knihovně přežít(viz příloha – článek k tomuto tématu). 
 
        Žádám vás tímto,pane starosto,abyste následoval své kolegy ze zastupitelstva na Praze 3 
a pomohl chod knihovny zafinancovat z rozpočtu Úřadu MČ Praha 5,nebo se snažil najít 
např.vhodného sponzora,pokud nebude možné se nějakým jiným způsobem dohodnout 
s Magistrátem hlavního města Prahy,jenž je zřizovatelem Městské knihovny Praha a kam byl 
rovněž odeslán dopis s peticí. 
 
       Občané Košíř,kteří o knihovnu přijít nechtějí,to dali jasně najevo svým 
konáním.Nepotřebují téměř žádnou modernizaci,zlepšení vybavenosti technickými prostředky 
apod.,jim jde o podstatu zachování knihovny jako takové,na kterou jsou zvyklí x let a chovají 
k ní jakýsi až rodinný vztah. 
 
       Rovněž se nás dotklo,že bude z finančních důvodů omezen provoz knihovny pro 
děti,která sídlí v téže ulici, a to pouze na jediný den v týdnu a to pondělí,což může pro  



většinu rodičů s menšími dětmi a děti,které do knihovny docházejí již samy, představovat 
problém v tom,kdy knihovnu navštívit,v klidu si vybrat knihy,vrátit je apod.,neboť zajisté ne 
všichni budou mít v tento jediný den dostatek času na tuto činnost,což sama,jako matka  tří 
dětí,dobře znám. 
 
       Navíc knihovna pro dospělé a knihovna pro děti,nacházející se ve stejné ulici,představují 
ve své podstatě tzv.spojité nádoby,a proto by měly fungovat ruku v ruce!Rodiče navštěvují 
knihovnu pro dospělé,svoje potomky jednoho dne přihlásí do knihovny pro děti a za několik 
let tyto děti zase začnou vyhledávat služby knihovny pro dospělé,což znázorňuje krásný a 
jedinečný koloběh toho,jak je jedinec veden k tomu milovat knihu a předávat toto poselství 
další generaci.Z toho jasně plyne,že uzavřením knihovny se tento koloběh bezesporu naruší. 
 
       Městská knihovna uvádí,že díky zrušení pěti svých poboček,ušetří ročně 13 milionů 
Kč.Jak s těmito prostředky naloží,toť otázka.Argumentaci,proč ruší právě tyto pobočky a na 
druhé straně se snaží o všemožnou modernizaci těch stávajících, se meze 
nekladou.Upozorňuje,že už několik let ani nezdražila členský poplatek,což by mohla,protože 
lidé s láskou ke knihám,by díky menšímu zdražení určitě svá členství nerušili,neboť jak 
víme,momentálně se zdražuje téměř na „všech frontách“. 
 
       Vážený pane starosto,věřím,že celou věc nahlédnete a pojmete i ze základního lidského a 
empatického hlediska,neboť k tomu máte jako lékař velmi blízko.Občané,jejichž jménem vás 
oslovuji,jsou zvyklí na svoji knihovnu,jsou zvyklí chodit si pro čtivo právě tam,jsou zvyklí na 
neopakovatelnou atmosféru tohoto „knižního svatostánku“,tak vás tímto žádám ,aby o to vše 
nebyli připraveni a mohli být na to zvyklí i nadále.Vy,jako jediný,můžete ještě svým 
jednáním danou situaci zvrátit!A také jako nejvyšší představitel úřadu,který zastáváte,máte 
právo a povinnost se tím zaobírat a snažit se najít uspokojivé řešení! 
 
         Zrušiti knihovnu,lehká je věc,založit novou,těžší je přec! 
 
         Děkuji vám za sebe i všechny petenty a i ty,kteří neměli zrovna možnost se svým 
podpisem zapojit do této akce,ale zajisté by to rádi a v dobré víře udělali. 
 
         S pozdravem a přáním krásného dne 
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